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REVISTA PRESEI 

 

 

 Legile privind intervenția polițiștilor s-au schimbat de Duminică: Care sunt 

noile reguli de legitimare și control corporal, când pot intra agenții într-o 

locuință și cum se prezumă săvârșirea unei acțiuni violente 

Duminică au intrat în vigoare mai multe modificări de lege ce instituie reguli noi 

privind procedurile de legitimare, control corporal, al bagajelor sau al vehiculului 

și precizează condițiile în care polițistul poate folosi forța sau conduce o persoană 

la secție, informează Poliția Română. 

Pe lângă regulile de acțiune ale polițistului, sunt introduse ”garanții suplimentare 

pentru respectarea drepturilor cetățeanului”, se spune într-un comunicat de presă. 

Principalele modificări aduse legislației actuale, potrivit Poliției Române: 

”Este înăsprit cadrul juridic pentru o serie de fapte antisociale, precum refuzul 

persoanei de a da relații pentru stabilirea identității sale sau organizarea de 

petreceri private în spațiul public, în proximitatea imobilelor cu destinația de 

locuințe. 

Polițistul are dreptul să solicite persoanei care face obiectul legitimării să țină 

mâinile la vedere și, după caz, să renunțe temporar la mijloacele ce pot fi folosite 

pentru un atac armat. 

Totodată, acesta are dreptul să conducă o persoană la sediul poliției, atunci când: 

nu s-a putut stabili (pe loc) identitatea acesteia, ori exista motive verosimile pentru 

a bănui că identitatea declarată nu este reală sau documentele prezentate nu sunt 

veridice; din cauza comportamentului, locului, momentului, circumstanțelor, ori 

bunurilor aflate asupra sa, creează motive verosimile pentru a bănui că pregătește 

sau a comis o faptă ilegală; prin acțiunile sale periclitează viața, sănătatea sau 

integritatea corporală, a sa ori a altei persoane sau ordinea publică; luarea unor 

măsuri legale, pe loc, ar putea crea un pericol pentru aceasta sau pentru ordinea 

publică. 
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Persoana este condusă la cea mai apropiată unitate de poliție la care se poate 

realiza identificarea sa, verificarea situației de fapt și, după caz, luarea măsurilor 

legale. 

Verificarea situației de fapt și, după caz, luarea măsurilor legale față de persoana 

condusă la sediul poliției se realizează de îndată, fără a depăși 8 ore de la 

momentul inițierii deplasării. 

În situația în care identitatea persoanei nu a putut fi stabilită, din motive obiective, 

termenul de 8 ore se poate prelungi cu perioada necesară stabilirii identității, 

verificării situației de fapt și, după caz, luării măsurilor legale, fără a depăși 12 ore 

de la momentul inițierii deplasării. Vechea lege prevedea un termen de 24 de ore. 

Se introduc garanții pentru persoana condusă la sediul poliției, aceasta având 

următoarele drepturi: de a fi informată cu privire la motivele conducerii la sediul 

poliției, înainte de inițierea măsurii; de a fi informată cu privire la drepturile ce-i 

revin; de a contesta măsura dispusă; de a fi asistată de un avocat și de a comunica 

direct cu acesta; de a solicita informarea unui membru de familie sau a altei 

persoane pe care o indică; de a fi asistată de un medic; de a-i fi informați părinții, 

tutorele sau reprezentantul legal, dacă este vorba de un minor; de a primi o copie a 

procesului-verbal întocmit cu aceasta ocazie. 

De asemenea, polițistul are dreptul de a pătrunde, în orice mod, într-o locuință sau 

în orice spațiu delimitat ce aparține ori este folosit de o persoană fizică sau juridică, 

fără consimțământul acesteia sau al reprezentantului legal, pentru a salva viața sau 

integritatea corporală a unei persoane, dacă există indicii ca în acel spațiu este o 

persoană aflată în pericol. 

Totodată este introdusă prezumția săvârșirii unei acțiuni violente împotriva 

polițistului, dacă persoana care a fost avertizată să nu se apropie continuă să se 

apropie de polițist. Acțiunea persoanei dă dreptul polițistului de a interveni, 

utilizând forța, proporțional și strict cât este necesar pentru a înlătura pericolul și 

pentru a lua măsurile legale necesare.” 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Declarația unică 2020 Pentru ce venituri se completează și ora până la care 

trebuie plătite contribuțiile 

Termenul de depunere a Declarației unice este 16 martie 2020. Corina Mîndoiu, 

partener EY România, susține că nu avem, momentan, nicio informație cu privire 

la prelungirea termenului, așa cum s-a întâmplat în anii precedenți. Ea a precizat că 

data de 16 martie 2020 este și termen de plată a impozitului pe venit pentru anul 

2019 și a contribuției sociale de sănătate sau a contribuțiilor la pensie. 

 

„16 martie, ora 14:00, este ultima oră la care Trezoreria procesează ordinul de plată 

astfel încât să intre în contul bancar al Trezoreriei”, a spus Mîndoiu, într-o 

conferință de presă. 

 

Ea a reamintit că de 2 ani nu mai avem decizie de impunere. 

 

„Nu așteptați deciziile prin Poștă pentru că nu o să vină. Până pe 16 martie 2020 

trebuie să și achitați”, spune reprezentanta EY. 

Ea a vorbit și despre ce venituri trebuie declarate prin acest formular: 

 "Veniturile obținute din străinătate, anume venituri din chirii, din vânzarea 

de titluri de valoare, din dividende, din dobânzi, din activități independente, 

venituri din membru de board pentru activități defășurate în străinătate 

(chiar dacă veniturile din aceste activități au fost impozitate la sursă, cum e 

cazul dividendului sau dobânzii – chiar și așa, ele trebuie declarate). Există 

schimb de informații și la nivel de persoane fizice și, la un moment dat, 

Fiscul va afla despre ele"". 

 Trebuie declarate și veniturile care au sursă din România, venituri din 

activități independente, din drepturi de proprietate intelectuală, chirii. Nu 

dobânzi și dividende cu sursă din România pentru care impozitul se reține la 

sursă. Totuși, toate aceste venituri pe care le-am menționat trebuie 

cuantificate și în funcție de cât reprezintă ca sumă, adică dacă cuantumul 

depășește 12 salarii minime/economie, atunci voi datora și contribuția la 

sănătate". 
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 "Tot prin această declarație, dacă avem și venituri care curg în cursului 

anului 2020 și estimăm că cuantumul va depăși același plafon la sănătate, 

atunci voi completa și secțiunea de venit estimat". 

 De precizat că trebuie declarate, conform noii variante a formularului, și 

câștigurile din tranzacțiile cu criptomonede 

Declarația se poate depune în format electronic prin Spațiul Privat Virtual (SPV) 

sau pe hârtie. 

 

Ea a mărturisit că anul trecut, pentru că se tot bloca SPV-ul, nu a mai avut răbdare 

și a depus prin Poștă Declarația unică. 

 

„Vă încurajez să depuneți declarația pentru că Fiscul emite popriri pe toate 

conturile bancare pe care le găsesc. Băncile sunt obligate în câteva zile să dea curs 

acelor popriri”, a afirmat reprezentanta EY. 

Ea a recomandat folosirea cu încredere a SPV, dar nu în jurul datei de 16 martie 

(pentru că este posibil să se blocheze n.r.). 

Momentan avem o variantă a Declarației în dezbatere publică din data de 9 

ianuarie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Vaccinarea obligatorie, prioritate legislativă. Părinţii care vor refuza 

vaccinarea copiilor pot fi amendaţi cu până la 10.000 de lei 

Legea vaccinării obligatorii ar urma să treacă prin Senat în procedură de urgență. 

Liderii PSD și USR au anunțat că o vor susține, după ce timp de doi aceasta a fost 

ținută la sertar. Legea prevede ca în cazul vaccinurilor obligatorii, consimţământul 

pentru imunizare se prezumă ca fiind dat, iar sancţiunile pentru părinţii care refuză 

vaccinarea copiilor merg de la avertisment, până la amenzi de 10.000 de lei. 
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Legea vaccinarii obligatorii, o prioritate 

După ce a fost blocată mai bine de doi ani în comisiile parlamentare din Camera 

Deputaților, legea vaccinării obligatorii a devenit o "prioritate legislativă" pentru 

parlamentarii PSD și nu numai. 

Potrivit legii, în cazul vaccinurilor obligatorii, consimţământul pentru imunizare se 

prezumă ca fiind dat, iar sancţiunile pentru părinţii care refuză vaccinarea copiilor 

merg de la avertisment şi până la amenzi de 10.000 de lei. 

La înscrierea în unităţile de învăţământ ar urma să fie solicitată o adeverinţă care să 

ateste efectuarea vaccinurilor. În cazul în care schema nu este completă, este 

obligatoriu ca, în maximum un an, copiii să fie imunizaţi 

Celor care aleg să nu își vaccineze copiii, medicii de familie le atrag atenția că 

nevaccinarea poate cauza în unele cazuri, decesul. 

Ca să între în vigoare, Legea Vaccinării Obligatorie trebuie să obțină votul 

favorabil decisiv în Camera Deputaților, să fie promulgată de președintele statului 

și apoi publicată în Monitorul Oficial. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Spitalele private ar putea accesa oricând fondurile statului pentru 

programele de sănătate 

Guvern: Ordonanța îmbunătățește accesul pacienților la tratament 

Ministerul Sănătății are în dezbatere publică o ordonanță prin care spitalele și 

clinicile private vor putea accesa oricând fonduri bugetare cuprinse în programele 

de sănătate. În prezent, acestea puteau implementa programe de sănătate doar dacă 

era depășită capacitatea furnizorilor publici, potrivit Mediafax. 

„Prin proiectul de act normativ se propune ca serviciile medicale din cadrul 

programelor naționale de sănătate curative, care se suportă din bugetul Fondului 

național unic de asigurări sociale de sănătate să se deruleze în mod unitar atât prin 

furnizori publici, cât și prin furnizori privați, în mod similar cu reglementarea 

privind furnizorii privaţi de medicamente şi dispozitive medicale. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/spitalele-private-ar-putea-accesa-oricand-fondurile-statului-pentru-programele-de-sanatate-1250647#highlight-1250647-1
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 Astfel, se asigură accesul imediat al pacienților la tratament in cadrul programelor 

naționale de sănătate curative și, funcție de opțiunea acestora, prin furnizorii care 

sunt autorizați și evaluați și care au încheiat contracte de furnizare de servicii 

medicale cu casele de asigurări de sănătate”, se arată în expunerea de motive a 

proiectului de ordonanță care modifică Legea nr. 95/2006 privind reforma în 

domeniul sănătății. 

Potrivit actului normativ, furnizorii privați de servicii medicale puteau implementa 

programe de sămătate ale statului, doar atunci când era depășită capacitatea 

furnizorilor publici de a le implementa. 

„În cadrul sistemului de asigurări sociale de sănătate, implementarea programelor 

naţionale de sănătate se realizează prin unităţi de specialitate, respectiv instituţii 

publice, furnizori publici de servicii medicale, precum și furnizori privaţi de 

servicii medicale pentru serviciile medicale care excedează capacităţii furnizorilor 

publici de servicii medicale, selectate în baza criteriilor aprobate în normele 

tehnice de realizare 

a programelor naţionale de sănătate”, se menționează în ordonanța aflată în 

dezbatere publică pe Ministerul Sănătății. 

Guvern: Ordonanța îmbunătățește accesul pacienților la tratament 

„ Se va îmbunătăți accesul pacienților la tratament, prin acordarea unor servicii 

integrate și servicii conexe în cadrul unor programe naționale de sănătate curative, 

având în vedere faptul că în anul 2020 va începe derularea programului național 

pentru persoanele cu afecțiuni din spectrul autist, precum și faptul că în cadrul 

programelor naționale de sănătate curative, pentru unele dintre aceste programe vor 

fi acordate servicii integrate, care pot cuprinde, după caz, medicamente, servicii 

medicale, investigații paraclinice etc”, arată impactul social din actul normativ. 

Potrivit Executivului, odată cu această reglementare„se asigură accesul facil la 

eliberarea de certificate de concediu medical și la indemnizațiile de asigurări 

sociale de sănătate în timp util în cazul bolnavilor diagnosticați cu SIDA şi 

afecțiuni neoplazice, prin eliminarea verigii intermediare birocratice, respectiv 

eliminarea obligației avizării de către medicul expert al asigurărilor sociale a 

prelungirii până la un an şi 6 luni a certificatelor de concediu medical”. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Românii vor găsi pe un singur site toate informaţiile şi documentele despre 

toate serviciile Ministerului Muncii 

Din cele 180 de beneficii şi servicii prestate de MMPS şi agenţiile din subordine, 

doar pentru 106 există formulare tip 

Ministerul Muncii a lansat site-ul servicii.mmuncii.gov.ro, care oferă informaţii şi 

documente despre toate cele 180 de servicii şi beneficii pe care le gestionează. 

Site-ul a fost gândit astfel încât persoanele care au nevoie de informaţii despre un 

beneficiu sau serviciu public să poată găsi într-un singur loc date privind 

documentele necesare pentru depunerea dosarului, precum şi formularele aferente, 

menţionează MMPS într-un comunicat de presă. 

În prezent, doar 39 din cele 180 de formulare aferente serviciilor şi beneficiilor 

sociale pot fi transmise prin mijloace electronice (email sau online), iar durata de 

completare a unui formular variază de la 5 până la peste 40 de minute, se 

menţionează în comunicat. 

Formularul cel mai uşor de completat este cel pentru completarea veniturilor 

salariatului prin acordarea a 30% din cuantumul indemnizaţiei de 

şomaj (ANOFM). 

Formularele pentru obţinerea indemnizaţiei de creştere copil, respectiv a venitului 

minim garantat (ANPIS) necesită aproximativ 30 - 40 de minute pentru a fi 

completate. Pentru completarea formularului pentru obţinerea pensiei 

internaţionale (de la Casa Naţională de Pensii Publice) sunt necesare peste 40 de 

minute. 

Din cele 180 de beneficii şi servicii prestate de MMPS şi agenţiile din subordine, 

doar pentru 106 există formulare tip 

Pentru 67 de servicii şi beneficii, cererile pentru depunerea dosarului trebuie scrise 

de mână, se precizează în comunicatul Ministerului Muncii. 

Site-ul servicii.mmuncii.gov.ro va fi actualizat în mod constant şi reprezintă un 

prim pas în vederea implementării integrate a strategiei pentru digitalizarea 

serviciilor publice de către MMPS şi instituţiile din subordine, notează MMPS. 

(Sursa: Digi 24) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/romanii-vor-gasi-pe-un-singur-site-toate-informatiile-si-documentele-despre-toate-serviciile-ministerului-muncii-1250108#highlight-1250108-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/romanii-vor-gasi-pe-un-singur-site-toate-informatiile-si-documentele-despre-toate-serviciile-ministerului-muncii-1250108#highlight-1250108-1
http://servicii.mmuncii.gov.ro/
http://www.mmuncii.ro/j33/index.php/ro/comunicare/comunicate-de-presa/5771-cp-lansare-site-23012020
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 Intră în vigoare noile sancțiuni: Amenzi uriașe și multe ore de muncă în 

folosul comunității pentru cei care își deranjează vecinii 

Amenzi de până la 6 mii de lei și peste o sută de ore de muncă în folosul 

comunității pentru cei care îi deranjează pe vecini cu bormașina ori la petreceri 

gălăgioase. Iar dacă recidivăm, sancţiunile sunt şi mai dure. Noile prevederi intră 

în vigoare de mâine. 

Mare atenție atunci când ascultați muzică sau faceți mici lucrări de amenajare în 

locuință. Începând de mâine, 26 ianuarie, sancțiunile pentru cei care îi deranjează 

pe vecini cresc semnificativ. Este vorba de amenzi care pot ajunge până la 6.000 de 

lei și până la 150 de ore de muncă în folosul comunității. 

Noua lege prevede amendă între 200 și 1.000 de lei pentru cei care tulbură liniștea 

vecinilor folosind orice aparat sau strigăte și larmă. Dacă fapta se repetă în 24 de 

ore, amenda se ridică la 1.500 de lei și 100 de ore de muncă în folosul comunității. 

Vor fi sancționați și cei care deranjează vecinii noaptea sau la prânz. Amenda 

ajunge la 3.000 de lei și 120 de ore de muncă în folosul comunității dacă fapta se 

repetă. Și cei care organizează petreceri sunt vizați de noile măsuri. În primă fază, 

sancțiunea este cuprinsă între 2.000 și 3.000 de lei, iar dacă nu se conformează vor 

avea de plătit între 3.000 și 6.000 de lei, și, bineînțeles până la 150 de ore de 

muncă în folosul comunității. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Pierderi mari şi trenuri vechi la CFR Călători. Dan Costescu: "Sunt 

director de 10 ore. Pierderile au fost şi n-au fost" 

Peste 350 de milioane de lei - la atât s-au ridicat pierderile CFR Călători, anul 

trecut. Asta în condițiile în care veniturile au fost de circa 2,2 miliarde de lei, iar 

cheltuielile de 2,6 miliarde de lei. 

În timp ce în țările europene vestice, tot mai mulți oameni aleg trenul în loc de 

mașină, la noi, trenurile sunt vechi de zeci de ani și circulă cu viteze absolut 

rușinoase. 
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Directorul CFR Călători, Dan Costescu, a vorbit la Digi24 despre problemele 

companiei şi despre planurile pe care are. 

„Sunt director de 10 ore. Pierderile au fost şi nu au fost pentru că CFR Călători e o 

companie care, ca orice companie de călători din Europa, lucrează în baza unei 

obligaţii de serviciu public. Statul alege să plătească pentru cei din piaţă care vor să 

facă acest serviciu public. 

CFR are 80% din piaţă şi primeste o sumă corespunzătoare. 

Când vorbim de compensaţie, noţiunea de pierdere e relativă, se calculează în 

funcţie de necesar şi de cât s-a alocat companiei. 

Înainte de rectificarea de anul trecut avea pierdere estimată mai mică, s-au tăiat 

nişte sume care erau promise, aşa că a devenit mai mare”, a spus Dan Costescu 

El a adăugat că „este omul planurilor” şi a vorbit despre cele trei aspecte pe care le 

urmăreşte în perioada viitoare. 

„În primul rând, clientul a fost complet neglijat sau foarte puţin s-a avut grijă de 

părerea lui. 

În al doilea rând, colegii mei nu au întotdeauna cele mai bune condiţii şi nici 

comunicarea cu ei nu a fost mereu cea mai bună. 

În al treilea rând, flota de material rulant - locomotivele, vagoanele, automotoarele 

– care este vital, impune investiţii care trebuie făcute. 

Am putea cumpăra din fonduri proprii material rulant, dar dacă pierderea se 

rezolvă ulterior. 

O altă pârghie o reprezintă reparaţiile şi modernizările materialului rulant pe care îl 

avem”, a spus Costescu. 

El a adăugat că merge regulat cu trenul, pe sute scurte – spre Braşov, Craiova, 

Constanţa. 
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„Sunt foaret multe trenuri foarte frumoase, dar şi unele care pur şi simplu sunt sub 

nivelul cerut acum. 

CFR Călători are acum 2300 de vagoane, din care doar 850 sunt active. E mare 

criză de material rulant, toate vagoanele care sunt active sunt aruncate în trafic şi 

de aici s-au născut şi probleme. 

E şi o problemă de civilizaţie a anumitor călători. Avem fotografii care arată în ce 

hal sunt trenurile şi după 100 de km”, a afirmat Dan Costescu. 

Fostul ministru al Transporturilor, Dan Costescu, a fost ales joi director general al 

CFR Călători, în cadrul unei şedinţe a Consiliului de Administraţie (CA) al 

companiei. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Primăria Capitalei are în 2020 un buget estimat de 2,1 miliarde euro. Ce 

proiecte de infrastructură primesc bani și ce sume merg la biserici și statui 

Primăria Capitalei are un buget general estimat la circa 10 miliarde lei 

(echivalentul a 2,1 miliarde de euro) în anul 2020, potrivit proiectului afișat în 

dezbatere publică pe site-ul municipalității. Din acești bani, subvențiile pentru 

RADET și RATB sunt estimate la 1,64 miliarde lei, cheltuielile de personal 1,94 

miliarde lei, din care 1,1 miliarde lei pentru companiile municipale și alte instituții 

finanțate din venituri proprii, cheltuielile curente - 7,2 miliarde. Cheltuielile pentru 

investiții sunt estimate la circa 2 miliarde lei. 

Ce biserici primesc bani 

Pentru biserici, Gabriela Firea propune alocarea a 10,4 milioane lei, dar Catedrala 

Mântuirii Neamului nu primește niciun ban. Pentru consolidarea clădirilor cu risc 

seismic se propune alocarea a 173 milioane lei, prin Administrația Municipală 

pentru Consolidarea Clădirilor cu Risc Seismic. Pentru statui se alocă 12 milioane 

lei. 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-01-25-23621979-0-biserici-primesc-bani.pdf
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La ce proiecte mari de infrastructură vrea să dea primarul Gabriela Firea 

bani 

Pentru Sala Polivalentă de lângă Arena Națională se propune alocarea a 10 

milioane lei, iar pentru Patinoarul Flamaropol - 2 milioane lei. La pistele de 

biciclete se dau 42,7 milioane lei, banii primiți de la Ministerul Mediului și 

necheltuiți anii trecuți. 

 

Pentru pasajul pietonal de la Piața Eroii Revoluției se dau 4,3 milioane lei. 

Străpungerea Nicolae Grigorescu-Splai Dudescu primește 20 milioane lei, iar 

Pasajul Ciurel și Străpungerea spre A1 - 162 milioane lei, potrivit propunerii făcute 

de Gabriela Firea. 

 

Pentru refacerea liniei de tramvai de pe Bulevardul Aerogarii se propune alocarea a 

5 milioane lei, iar pentru parcarea de la capătul Șoselei Pantelimon - 84 milioane 

lei. 

 

Pentru lărgirea străzii Fabrica de Glucoză se propune alocarea a 41 milioane lei, 

pentru Prelungirea Ghencea-Domnești - 50 milioane lei, iar pentru Pasajul de la 

Doamna Ghica se propune alocarea a 75 milioane lei. 

 

Din fonduri europene Primăria Capitalei estimează că va primi 1,3 miliarde lei, în 

principal pentru achiziția de tramvaie și autobuze electrice. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comandament de urgenţă la Primăria Capitalei, din cauza cazurilor de 

gripă/ Numărul infecţiilor respiratorii, în creştere 

Primarul general, Gabriela Firea, a convocat, pentru luni, un Comandament de 

urgenţă, având în vedere cazurile de gripă înregistrate în Bucureşti. Potrivit 

specialiştilor, infecţiile respiratorii sunt în creştere, iar nouă unităţi de învăţământ 

au avut cursurile suspendate săptămâna trecută. 
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Şedinţa convocată de Gabriela Firea va începe la ora 11.00. 

La şedinţă vor participa reprezentanţi ai primăriilor de sector, ai Prefecturii 

Bucureşti, reprezentanţii instituţiilor şi direcţiilor care au atribuţii în domeniul 

sănătăţii: ASSMB, Direcţia de Sănătate Publică,  ISUBIF, precum şi reprezentanţi 

ai Federaţiei Naţionale a Asociaţiilor de Părinţi. 

Potrivit specialiştilor, numărul infecţiilor respiratorii este în creştere, iar nouă şcoli 

şi grădiniţe din Bucureşti au avut cursurile suspendate săptămâna trecută. 

Gripa a provocat în acest sezon 3 decese, în judeţele Argeş, Dâmboviţa şi 

Hunedoara, conform datelor făcute publice joi de Centrul Naţional de 

Supraveghere şi Control al Bolilor Transmisibile (CNSCBT). 

La nivel naţional, numărul total de cazuri de infecţii respiratorii acute (gripă 

clinică,  IACRS şi pneumonii) a fost de 81.646, cu 30.6% mai mic comparativ cu 

cel înregistrat în aceeaşi săptămâna a sezonului precedent (117.576) şi cu 11.4% 

mai mare comparativ cu cel din săptămâna anterioară (73.257). 

Au fost raportate la nivel naţional 1389 cazuri de gripă clinică, mai puţine cu 40%   

comparativ cu cele raportate în aceeaşi săptămâna a anului precedent S 03/2019 

(2314  cazuri). 

Au fost raportate 19 cazuri de Infecţii Respiratorii Acute Severe (SĂRI),  cu 6 mai 

multe faţă de săptămâna precedentă şi cu 39 mai puţine faţă de aceeaşi perioadă a 

sezonului precedent.  

(Sursa: news.ro) 

 

 OMV Petrom lansează vânzarea activelor din Kazahstan 

Compania petrolieră OMV Petrom a demarat procesul de vânzare a câmpurilor sale 

de petrol şi gaze din Kazahstan, singurele active din străinătate, potrivit unui 

document văzut de Reuters. Petrom, filială a grupului austriac de petrol şi gaze 

OMV, a angajat banca de investiţii Jefferies pentru a gestiona vânzarea câmpurilor 

sale onshore deţinute integral în zona Tasbulat, precum şi a câmpului 

Komsomolskoie, situat în sud-vestul Kazahstanului.  
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Ofertele sunt scadente până la 27 martie, conform documentului, care nu a dat 

nicio indicaţie asupra valorii activelor. 

O purtătoare de cuvânt a Jefferies a refuzat să comenteze. OMV Petrom a refuzat, 

de asemenea, să comenteze. 

Se estimează că portofoliul OMV Petrom din Kazahstan va produce aproximativ 

8.000 de barili echivalent petrol pe zi în 2020 şi deţine aproximativ 57 de milioane 

de barili, potrivit prospectului. În 2018, OMV Petrom a produs 2,49 mil. barili de 

petrol în Kazahstan, faţă de 55,82 mil. barili în România, potrivit raportului său 

anual. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 F. Cîţu, despre contrabanda din vămi: Scanerele de acolo nu au funcţionat 

niciodată. Doar unul, şi în el a intrat un TIR 

Ministrul Finanţelor, Florin Cîţu, a declarat la emisiunea "În faţa ta" că are în 

vedere un proiect separat pentru vamă, pentru a reduce fenomenul contrabandei. El 

a spus că situaţia acolo e "complicată" şi a vorbit despre cele 15 scanere din vămi 

care nu au funcţionat niciodată, cu excepţia unuia care era funcţional, dar a fost 

lovit la un moment dat de un TIR şi s-a stricat şi el. 

Întrebat dacă ştie dacă cele 15 scanere de mari dimensiuni din vămi, cumpărate cu 

fonduri europene, sunt funcţionale, ministrul a răspuns că acestea nu au funcţionat 

niciodată şi că deja "sunt de legendă". 

Scanerele respective sunt destinate verificării TIR-urilor care trec prin vămi, astfel 

încât să nu aibă mărfuri de contrabandă. 

"Este prima discuţie pe care am avut-o. Nu funcţionează, sunt de legendă aceste 

scanere în ANAF", a spus Cîţu, care a adăugat că poate nici nu s-a dorit ca ele să 

fie funcţionale. 

"Se pare că nu au prea mers niciodată. În cel care a mers la un moment dat a intrat 

un TIR. E ireal", a afirmat ministrul Finanţelor. 
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În legătură cu aceste aparate el a subliniat însă că situaţia este complicată, întrucât 

sunt cumpărate cu fonduri europene. 

"Trebuie să găsim o soluţie şi aici trebuie să ne inspirăm de la cei din jur, pe 

termne scurt, pentru că sunt din fonduri europene nici nu poţi lua altele, că trebuie 

să dai banii înapoi. E mai complicat. Acolo e de muncaă, la vamă e un proiect 

separat de ANAF, deocamdată le luăm pe rând. Vreau să nu mai fie niciun TIR 

care să treacă cu marfă de contrabandă. 

Una din soluţii este să facem ce afc cei din UE, să facem vămuirea la destinaţie, 

pentru căa azi, tot controlul e la vama respectivă şi e greu de controlat. 

Dacă vămuirea se face la destinaţie deciziile sunt mai uşor de controlat. Dacă ne 

încăpăţânăm să ţinem tot controlul la graniţă nu vom rezolva niciodată problema. 

Cu scanere, fără scanere, totdeauna e factorul uman acolo. aici e decizia mea, vom 

găsi cea mai bună soluţie", a explicat ministrul Finanţelor. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Promisiunile lui Orban despre Autostrada Unirii: Lucrările încep în 

aproximativ doi ani 

Premierul Ludovic Orban a declarat, vineri, la Iaşi că ordinul de execuţie a 

lucrărilor pentru Autostrada Unirii, Târgu-Mureş-Iaşi-Ungheni, ar putea fi emis în 

doi ani. 

Şeful guvernului a anunţat că proiectul va fi preluat de Ministerul Transporturilor 

de la Comisia de Strategie şi Prognoză. Prezent la Iaşi, la manifestările dedicate 

Unirii Principatelor, Ludovic Orban a declarat că marţi guvernul va adopta o 

ordonanţă de urgenţă prin care proiectul Autostrăzii Unirii va reveni în competenţa 

Ministerului Transporturilor 

.„În ceea ce priveşte Autostrada Unirii, proiectul va reveni în competenţa 

Ministerului Transporturilor, prin CNAIR, evident prin ordonanţă de urgenţă vom 

încheia science-fictionul cu parteneriatul public-privat pe care l-au lansat pe piaţă 

vechile guvernări şi vom lua o decizie rapidă cu privire la finanţare“, a declarat 

premierul. 
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Ludovic Orban a anunţat că guvernul va negocia pentru finanţarea autostrăzii din 

fonduri europene. „Ca să intre pe finanţare trebuie să se întâmple mai multe 

lucruri. Primul lucru e să se adopte bugetul UE, să se semneze acordul de 

parteneriat între România şi CE privind împărţirea banilor din bugetul UE pe axe, 

măsuri şi abia după aceea se poate şti dacă este sau nu finanţabilă. Din punctul 

nostru de vedere, noi vom negocia, reprezintă clar una dintre priorităţi“, a spus 

Orban.  

(Sursa: Mediafax) 

 

 Predoiu a susţinut la Consiliul JAI un mecanism de evaluare a justiţiei şi a 

statului de drept pentru toate ţările membre 

Ministrul Justiţiei, Cătălin Predoiu, a susţinut la reuniunea informală a Consiliului 

Justiţie şi Afaceri Interne organizată la Zagreb ideea unui mecanism de evaluare a 

justiţiei şi a statului de drept pentru toate ţările membre. 

 

"Deşi a fost un Consiliu JAI informal, am discutat teme substanţiale. În intervenţia 

din Consiliu, am evocat ideea unui mecanism de evaluare a justiţiei şi a statului de 

drept pentru toate ţările membre, fără a exista paralelisme în acest demers. Este 

nevoie, desigur, de un singur standard pentru toată lumea. Am arătat că susţinerea 

pentru operaţionalizarea Parchetului European va fi un test pentru angajamentul 

real al tuturor guvernelor statelor membre pentru aceleaşi standarde de integritate 

în toate ţările membre, pentru protejarea intereselor europene şi combatarea 

corupţiei cu fonduri europene. Ar fi bine ca toate ţările membre ale UE să combată 

corupţia aşa cum o face România, inclusiv în domeniul fondurilor europene. Altfel, 

ajungem la duble standarde în mecanismele de absorbţie", a declarat Predoiu la 

finalul reuniunii, potrivit unui comunicat al Ministerului Justiţiei. 

 

În marja reuniunii JAI, ministrul Predoiu a avut întâlniri bilaterale cu miniştrii şi 

delegaţiile Germaniei, Suediei şi Poloniei. De asemenea, a avut discuţii tete-a-tete 

cu miniştrii Finlandei, Croaţiei şi Austriei, precum şi cu comisarul pentru Justiţie, 

Didier Reynders. 
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"Aceste convorbiri au vizat agenda JAI. Nu am discutat de această dată nimic 

despre MCV, am dorit în mod special să începem cu problemele aflate pe agenda 

europeană, pentru că este foarte mult de făcut pentru Justiţie în toate ţările 

europene. Independenţa Justiţiei, spaţiul de libertate, securitate şi Justiţie din UE 

sunt principalele valori care diferenţiază pozitiv construcţia europeană pe plan 

global. De aceea, ele trebuie protejate şi consolidate printr-o permanentă 

modernizare şi rafinare", a afirmat Predoiu. 

 

La reuniunea informală de la Zagreb, miniştrii Justiţiei din ţările membre ale UE 

au discutat despre progresul privind orientările strategice din domeniul libertăţii, 

securităţii şi justiţiei, formarea judiciară, importanţa reţelei judiciare europene în 

domeniul civil şi comercial, precum şi a reţelelor naţionale. 

 

Ministrul Cătălin Predoiu a susţinut temele aflate pe Agenda Strategică 2019-2024 

din aria de libertate, securitate şi justiţie. 

 

Potrivit MJ, ministrul a arătat că principiile dezvoltării viitoarei cooperări judiciare 

trebuie să rămână aceleaşi: să fie centrate asupra cetăţenilor Uniunii, să asigure 

facilitarea accesului la justiţie, să fie bazate pe respectarea valorilor comune, a 

drepturilor şi libertăţilor fundamentale şi a statului de drept şi să asigure 

consolidarea încrederii reciproce în sistemele de justiţie ale statelor membre. 

 

În cadrul intervenţiilor sale, ministrul Justiţiei a menţionat faptul că privilegiază 

operaţionalizarea Parchetului European şi consolidarea acestuia, precum şi 

iniţiativele de consolidare a statului de drept în UE prin intermediul unui mecanism 

general aplicabil, în cadrul căruia statele membre vor fi evaluate prin raportare la 

aceleaşi obiective, criterii şi proceduri.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Apărării efectuează o vizită oficială în Portugalia 

Ministrul Apărării Naţionale, Nicolae-Ionel Ciucă, efectuează luni şi marţi o vizită 

oficială în Republica Portugheză, la invitaţia omologului său, Joao Gomes 

Cravinho. 
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Potrivit MApN, principalele subiecte pe care cei doi demnitari le vor aborda sunt 

cooperarea în domeniul învăţământului militar, al exerciţiilor militare bilaterale şi 

multinaţionale şi modalităţile de colaborare în domeniul industriei de apărare. 

 

Cei doi miniştri se vor deplasa la Baza militară Monte Real pentru a participa la un 

briefing de informare, susţinut de specialiştii Forţelor Aeriene Portugheze. 

 

În luna decembrie 2019, cele două părţi au semnat contractul pentru achiziţia unui 

nou lot de 5 aeronave F-16 Fighting, care vin în completarea celor 12 achiziţionate 

în perioada 2014-2017 şi fac parte din programul major de înzestrare "Avion 

multirol al Forţelor Aeriene Române". 

 

Programul vizitei include şi o întâlnire bilaterală cu şeful Statului Major General 

portughez, amiralul Antonio Silva Ribeiro.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul Ludovic Orban participă la ceremoniile din Polonia dedicate 

împlinirii a 75 de ani de la eliberarea lagărului Auschwitz-Birkenau 

Premierul Ludovic Orban efectuează luni o vizită oficială în Polonia pentru a 

participa la ceremoniile comemorative dedicate împlinirii a 75 de ani de la 

eliberarea lagărului nazist de concentrare şi exterminare Auschwitz-Birkenau. 

 

Potrivit Biroului de presă al Guvernului, prim-ministrul va participa la ceremonia 

oficială care va avea loc în faţa fostului lagăr de concentrare Auschwitz II - Poarta 

Morţii. Preşedintele Poloniei, Andrzej Duda, reprezentantul "The Pillars of 

Remembrance", Ronald S. Lauder, şi directorul Muzeului de Stat Auschwitz-

Birkenau, dr. Piotr M. A. Cywinski, vor susţine alocuţiuni iar apoi va avea loc 

ceremonia rugăciunilor ecumenice. 
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Ulterior, Ludovic Orban va participa la marşul comemorativ, depunerea de candele 

şi la tributul adus victimelor fascismului la Monumentul Internaţional de la 

Birkenau.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Zuckerman: Rata de respingere a vizelor de SUA cerute de români este de 

10%. Când crede ambasadorul că va intra și România în Visa Waiver 

Rata de respingere a vizelor solicitate de români pentru Statele Unite este de 10%, 

ar trebui să fie de 3% pentru intrarea României în programul Visa Waiver, a 

declarat ambasadorul american Adrian Zuckerman, într-un interviu pentru Ziarul 

De Iași. 

”Nu ar fi nimic mai bun pentru SUA decât să poată elimina vizele pentru România. 

Din păcate, avem o lege care spune că rata de respingere a candidaților trebuie să 

fie de sub 3% și acum e în jur de 10%”, a spus Zuckerman când a fost întrebat dacă 

țara noastră ar putea deveni a 40-a țară ce intră în Visa Waiver, urmând exemplul 

Poloniei, care a făcut acest pas în noiembrie 2019. 

”Am vorbit cu președintele Iohannis, care trebuie să vă spun că e singurul 

președinte care l-a vizitat la Casa Albă pe președintele Donald Trump de două ori 

și s-au întâlnit și cu alte ocazii, în alte locuri. Le-am promis și președintelui 

Iohannis și prim-ministrului Orban că vom lucra cu Guvernul pentru a vedea cum 

putem rezolva aceste lucruri, cum poate fi redusă rata de respingere, ca să ajungă 

de la 10% la 3% și astfel să se poată ridica vizele pentru România”. 

”Sper să nu fie 5-10 ani, dar, din păcate, nu cred că o să fie 5 sau 10 luni. Aș intui 

că e ceva între aceste date, dar e greu de spus, fiindcă sunt o mulțime de lucruri și 

de condiții care trebuie rezolvate ca rata de respingere să se reducă de la 10% la 

3%”, a mai spus ambasadorul american pe acest subiect. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

https://www.ziaruldeiasi.ro/stiri/ambasadorul-sua-nu-ar-fi-nimic-mai-bun-pentru-sua-decat-sa-poata-elimina-vizele--242060.html?fbclid=IwAR0Ob30wMNdi6VMV_qqzh2zpPgMAywJBTPQCowtceuFk-WbMH3ktWRd9wIQ
https://www.ziaruldeiasi.ro/stiri/ambasadorul-sua-nu-ar-fi-nimic-mai-bun-pentru-sua-decat-sa-poata-elimina-vizele--242060.html?fbclid=IwAR0Ob30wMNdi6VMV_qqzh2zpPgMAywJBTPQCowtceuFk-WbMH3ktWRd9wIQ
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 Bulgaria are șanse bune să adere la euro în 2023 (FMI) 

Șefa Fondului Monetar Internațional (FMI), bulgara Kristalina Georgieva, a 

declarat, duminică, că aderarea Bulgariei la Zona Euro în "2023 este deplin 

realizabilă", scrie AFP. 

 

Georgieva a precizat că a evocat acest subiect cu președinta Băncii Centrale 

Europene (BCE) Christine Lagarde, în marja Forumului economic de la Davos. 

 

"Christine Lagarde vede o dezvoltare pozitivă în ceea ce privește Bulgaria. Ea se 

așteaptă că aceste proiecte de aderare la Zona Euro să se realizeze așa cum este 

prevăzut", a declarat Georgieva, într-un interviu pentru postul public de radio 

bulgar BNR. 

 

Obiectivul anului "2023 este deplin realizabil", a spus directoarea FMI. 

 

Ministrul bulgar al Finanțelor, Vladislav Goranov, a anunțat recent că Bulgaria ar 

trebui să adere înainte de aprilie 2023 la mecanismul ratelor de schimb ERM II, 

denumit "antecamera euro". Este vorba de cadrul de reglementare bancar din Zona 

Euro și de sistemul de paritate fixă în care un stat trebuie să rămână doi ani înainte 

de a intra în Zona Euro. 

 

Cel mai sărac stat din UE, Bulgaria menține moneda sa, leva, ancorată de euro, din 

1999, la o cotație fixă. Ori mecanismul ERM II prevede că moneda națională poate 

fluctua într-un palier de plus/minus 15% timp de doi ani înainte de adoptarea euro. 

 

Bulgaria aplică din 1997 un regim de austeritate fiscală care îi permite menținerea 

indicatorilor macro-economici stabili și un nivel redus al datoriei publice (28% din 

PIB în octombrie 2019). 

 

"Bulgaria are interesul să intre în Zona Euro pentru a se baza pe capacitatea de 

protecție" a BCE deoarece "lumea devine în continuare mai turbulentă", a subliniat 

Georgieva. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 UE plănuiește reguli mai stricte pentru a proteja afacerile europene pe 

piețele globale 

UE intenționează să adopte reguli mai stricte și să încurajeze companiile să facă 

publice date, ca parte a unei revizuiri a politicii industriale menite să ofere 

companiilor europene un avantaj mai clar pe piețele globale, arată un document de 

strategie consultat de Reuters și citat de Mediafax. 

 

Documentul, care a fost redactat de Comisia Europeană și urmează să fie făcut 

public în martie, include și utilizarea mai agresivă a instrumentelor de apărare 

comercială împotriva companiilor care ar beneficia pe nedrept de subvenții străine. 

 

„Viziunea noastră nu este aceea de a proteja industriile necompetitive sau de a 

încuraja politicile protecționiste... În același timp, UE nu poate fi îngăduitoare cu 

țările sau companiile care nu respectă concurența echitabilă pe piețe”, se 

menționează în document. „Această strategie stabilește conturul unei noi politici 

industriale, ceea ce va permite UE să rămână o putere economică globală”. 

 

Numeroase țări și companii din UE au solicitat Bruxelles-ului să adopte o politică 

industrială mai ambițioasă, plângându-se că alții sunt capabili să profite de piețele 

deschise ale Europei fără a fi supuse acelorași reguli. 

 

Acest argument a fost invocat de conglomeratul german Siemens și de rivalul 

francez Alstom în încercarea lor eșuată de a obține aprobarea autorităților europene 

pentru a crea un gigant feroviar european anul trecut. 

 

În conformitate cu noul model de politici, Comisia va evalua și revizui normele UE 

în materie de concurență pentru a se asigura că sunt adecvate și contribuie la 

formarea unei industrii europene puternice. 

 

Noua politică prevede crearea unui cadru legal care să faciliteze utilizarea, accesul 

și comunicarea datelor, pentru a determina companiile să adopte inteligența 

artificială și tehnologia blockchain. 
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De asemenea, va promova mai multe proiecte importante de interes european 

comun - “Important Projects of Common European Interest (IPCEI)” - bazându-se 

pe succesul unui proiect de 8 miliarde de euro care implică șapte țări UE și 17 

companii europene, pentru fabricarea de baterii, aprobat anul trecut. 

 

Astfel de alianțe sunt prevăzute în tehnologiile ce folosesc hidrogenul și în 

industriile cu emisii scăzute de carbon, precum și în microelectronică, se arată în 

document. 

 

Noua strategie avertizează guvernele străine care își protejează în mod nejustificat 

companiile, restrângând accesul pe piețele locale, UE fiind pregătită să utilizeze 

instrumentele existente sau să creeze altele noi, dacă este necesar, și să consolideze 

controalele vamale. „UE va mobiliza toate instrumentele relevante, inclusiv 

elaborarea legilor, standardele, instrumentele financiare internaționale, acordurile 

comerciale, achizițiile publice și drepturile de proprietate intelectuală pentru a-și 

valorifica avantajele”, se menționează în document. 

(Sursa: Mediafax) 

 


